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ΚΟΙΝ.: 

1. Βουλευτή κα Θεοδώρα Τζάκρη

2. Βουλευτή κ. Αλέξανδρο Αυλωνίτη

3. Βουλευτή κα Κυριακή Μάλαμα 

4. Βουλευτή κα Γιώτα Πούλου

5. Βουλευτή Δρ. Μιχαήλ Χουρδάκη 

6. Βουλευτή κα Ραλλία Χρηστίδου

ΘΕΜΑ: «Απάντηση σε Ερώτηση» 

ΣΧΕΤ:   Η με αρ. πρωτ. 3553/19.2.2025 Ερώτηση 

Σε απάντηση της σχετικής Ερώτησης που κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων από τους ως 

άνω αναφερόμενους Βουλευτές, σας κοινοποιούμε: α) το με αρ. πρωτ. 20065/1367/5.3.2025 έγγραφο 

της Δ/νσης Περιβαλλοντικής Αδειοδότησης/ΥΠΕΝ και β) το με αρ. πρωτ. 27645/286/12.3.2025 έγγραφο 

της Δ/νσης Μεταλλευτικών, Ενεργειακών και Βιομηχανικών Ορυκτών/ΥΠΕΝ. Περαιτέρω, θέτουμε υπόψιν 

σας ότι το Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας ενημέρωσε την Εθνική Αντιπροσωπεία επί του 

θέματος κατά τη συζήτηση στις 3/2/2025, στη Βουλή, σχετικής Επίκαιρης Ερώτησης. Παραθέτουμε 

αποσπάσματα από τα Πρακτικά:

ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΣΔΟΥΚΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας): «Ρωτάτε στο πρώτο σκέλος 

της επίκαιρης αν έχουν ολοκληρωθεί οι μελέτες από τις οποίες προκύπτουν οι περιβαλλοντικές και οι 

άλλες επιπτώσεις. «Φυσικά και όχι» σας απαντώ, δεν έχουν αρχίσει ακόμη οι μελέτες, αλλά φαντάζομαι 

ότι θα γνωρίζετε ότι ο διαγωνισμός που κάνουμε είναι ακριβώς για αυτόν τον λόγο, δηλαδή είναι μία 

νόμιμη διαδικασία που προηγείται, ώστε να επιλέξουμε αυτόν, που πρώτα και κύρια αυτός που θα έρθει 

θα είναι υποχρεωμένος να κάνει αυτές τις μελέτες. Προηγείται η διαδικασία του διαγωνισμού και 

ακολουθεί η διαδικασία των μελετών.

Αυτές τις μελέτες είναι που θα πρέπει ο όποιος ανάδοχος να μας τις φέρει, θα πρέπει να τις ελέγξουμε, 

να τις διαβουλευτούμε σε δημόσια ανοιχτή διαβούλευση και μόνο τότε, μόνο εφόσον μας ικανοποιούν 

αυτές οι μελέτες, θα θέσουμε εμείς ως πολιτεία τους όρους για να επιτραπεί τελικά στον ανάδοχο η 

οποιαδήποτε παρέμβαση και εργασία. Δεν τις κάνουμε εμείς ως πολιτεία αυτές τις μελέτες με τα λεφτά 

των φορολογουμένων. Εμείς τι κάνουμε; Εμείς αξιολογούμε τις μελέτες αυτές, τις ελέγχουμε, ζητάμε 

τροποποιήσεις, βάζουμε όρους σε αυτές. Εάν δεν είναι καλές, σύμφωνα με τα standards που έχουμε 

θέσει, σύμφωνα με την ευρωπαϊκή νομοθεσία, σύμφωνα με όλους τους κανόνες δικαίου, πολύ απλά τις 

στέλνουμε πίσω στον ανάδοχο και του λέμε «τροποποιήστε τις εργασίες και τις μελέτες και προσπαθήστε 

ξανά και κάντε τις καλύτερες» και εν πάση περιπτώσει, αν δεν είναι καλές, τις απορρίπτουμε στο τέλος.

Αν με ρωτήσετε, βέβαια, για να έχουμε και μια εικόνα -θα πάρω χρόνο από τη δευτερολογία για να 

απαντήσω, γιατί είναι πολύ σοβαρό το θέμα και φαντάζομαι ότι η κοινωνία στη Χίο αναμένει κάποιες 

απαντήσεις- τι σημαίνει η έρευνα που λέτε, η έρευνα αφορά ένα σύνολο από πολύ μικρές γεωτρήσεις. 

Μιλάμε για έναν χώρο περίπου 100 τετραγωνικά, η καθεμία μέσα στα 9 τετραγωνικά χιλιόμετρα -αυτό 

συζητάμε- για να αφαιρεθεί ένας πυρήνας με διάμετρο 5 με 10 εκατοστά. Αφού κλείσει αυτή η γεώτρηση 

για την οποία μιλάμε, σφραγιστεί η οπή -επαναλαμβάνω σε έναν χώρο 100 τετραγωνικών- θα πρέπει να 

αποκατασταθεί το περιβάλλον αυτό και μετά θα πρέπει να αδειοδοτηθεί για το επόμενο στάδιο, που είναι 

η εξόρυξη.



Πρώτα, με το καλό να δούμε τη διαγωνιστική διαδικασία, κατά πόσο θα έρθουν ή δεν θα έρθουν οι 

υποψήφιοι ανάδοχοι, εάν ο ανάδοχος καταθέσει τις απαραίτητες μελέτες για να αδειοδοτηθεί για την 

έρευνα. Εδώ να ανοίξω μια παρένθεση, να σας πω, για παράδειγμα, ότι στα Μεταλλεία Κασσάνδρας, όταν 

χρειάστηκε να ακολουθήσει η διαδικασία της εξόρυξης, έφερα μία μελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων 

κοντά στις τρεις χιλιάδες σελίδες, αν θυμάμαι, μαζί με τα τεχνικά και όλα δεκαπέντε χιλιάδες σελίδες και 

δεν το λέω για να κάνουμε διαγωνισμό εδώ στις σελίδες, αλλά για να σας δείξω και να καταλάβετε πόσο 

πολύ σοβαρή υπόθεση είναι η αξιολόγηση των τεχνικών και περιβαλλοντικών παραμέτρων. Αυτό, όμως, 

μην βάζουμε το κάρο μπροστά από το άλογο. Θα πρέπει να προηγηθεί η διαγωνιστική διαδικασία, να 

δούμε αν υπάρχει τελικά ανάδοχος και μετά να κατατεθούν οι συγκεκριμένες μελέτες που λέτε, οι οποίες 

θα περάσουν τη βάσανο πάρα πολλών υπηρεσιών και φορέων και βεβαίως και του δήμου και της 

περιφέρειας και όλων των υπευθύνων..

Δεν νομίζω ότι είναι ζητούμενο να σπέρνετε φόβους αυτήν τη στιγμή στον κόσμο επίτηδες για 

λαϊκίστικους λόγους. Εδώ ήλθαμε να συζητήσουμε με πολλή σοβαρότητα το ζήτημα και για άλλη μία 

φορά θα σας πω αυτό που σας είπα και στην αρχή. Εδώ μιλάμε για το στάδιο της διαδικασίας 

προκήρυξης του διαγωνισμού που είναι η επιλογή του αναδόχου. 

Το πρώτο και κύριο μέλημα ενός αναδόχου, πριν αρχίσει να ονειρεύεται τα τρυπάνια, τα γεωτρύπανα και 

τις εξορύξεις, είναι να εκπονήσει τις μελέτες και να κάνει το πρόγραμμα των ερευνών και να εξηγήσει 

πώς αυτή η δραστηριότητα που θέλει να κάνει πραγματικά δεν θα προκαλέσει καμία συνέπεια, καμία 

ζημιά στη ζωή, την υγεία, το φυσικό περιβάλλον, πουθενά. Το λέω όπως το λέτε εσείς. Όχι 

ανεπανόρθωτη βλάβη, αλλά καμία βλάβη γενικώς εδώ.

Σ’ ό,τι αφορά την κοινωνική συναίνεση, από το 2022 οι υπηρεσίες του Υπουργείου Περιβάλλοντος και 

Ενέργειας έχουν ανταλλάξει αλληλογραφία όχι με έναν ή δύο φορείς, αλλά με δεκατρείς συνολικά 

φορείς, κεντρικούς φορείς και της τοπικής αυτοδιοίκησης, συμπεριλαμβανομένων και των υπηρεσιών του 

δήμου και της περιφέρειας και της αποκεντρωμένης. Ξέρετε τι συμφώνησαν, τι είπαν όλοι κατά 

αρμοδιότητα; Ότι δεν συντρέχουν απαγορευτικοί λόγοι –το επαναλαμβάνω-, δεν συντρέχουν 

απαγορευτικοί λόγοι για την έρευνα και την τυχόν αξιοποίηση του μεταλλείου. Θα καταθέσω τις 

απαντήσεις αυτές για να τις διαβάσετε.

Από εκεί και πέρα, τον Ιούλιο του 2024 κάναμε μια ειδική ημερίδα στο νησί με συμμετοχή δική μου και 

αρκετών υπηρεσιακών παραγόντων και του Υπουργείου μας και της ΕΑΓΜΕ. Μιλήσαμε στους κατοίκους 

κοιτώντας τους στα μάτια. Εσείς τι νομίζετε; Ότι δεν μας ενδιαφέρει; Δεν μας ενδιαφέρει πρώτα απ’ όλα 

ο απόλυτος σεβασμός σ’ έναν τόπο, όπως λέτε, ευλογημένο, η υγεία, η ασφάλεια, η τήρηση των 

κανόνων; Τι νομίζετε ότι κάνουμε εδώ; 

Αναφέραμε εκεί και αρκετά παραδείγματα και εξήγησαν οι εμπειρογνώμονες που ήλθαν όλες τις βασικές 

παραμέτρους.

Τι άλλο κάναμε; Θέσαμε σε δημόσια διαβούλευση για ένα μήνα το κείμενο της προκήρυξης. Λάβαμε 109 

σχόλια. Ζήτησα από την υπηρεσία να απαντήσει σε όλα, ένα προς ένα, να μη μείνει ούτε ένα 

αναπάντητο. Θα καταθέσω τα 109 σχόλια και τις απαντήσεις που δώσαμε.

Επίσης, θέσαμε το θέμα στο δημοτικό συμβούλιο, το οποίο εξέφρασε γραπτώς τα ερωτήματα προς το 

Υπουργείο. 

Τι άλλο κάναμε; Για να συλλέξουμε τις αξιόπιστες απαντήσεις, ζήτησα από τις υπηρεσίες, αλλά και από 

έγκριτους πανεπιστημιακούς εγνωσμένου κύρους, να εκφράσουν τη θέση τους και έδωσαν τις 

απαντήσεις γραπτώς. Εδώ είναι όλες οι απαντήσεις που έδωσαν η ακαδημαϊκή κοινότητα και οι αρμόδιες 

υπηρεσίες στον δήμο Χίου και στην περιφέρεια στις 25 Νοεμβρίου.

Έκτοτε δεν επανήλθε κάποιος φορέας με νέες ερωτήσεις, αλλά και να επανέλθει και τώρα και όποτε και 

προφανώς αυτή είναι μια διαρκής διαδικασία, είμαστε εδώ για να απαντήσουμε. 

Θα ρωτήσετε εσείς: «Τελείωσε τώρα η διαβούλευση με όλα αυτά που μας είπατε;». Κατηγορηματικά σας 

απαντώ «όχι». Αυτή η διαδικασία της μίσθωσης  είναι ουσιαστικά η αρχή. Μόλις ολοκληρωθεί η 

διαδικασία –επαναλαμβάνω ότι δεν ξέρουμε ακόμη αν υπάρχει υποψήφιος ενδιαφερόμενος-, τότε αφού 

κατατεθούν οι μελέτες, θα ξεκινήσει με βάση τη διαδικασία που προβλέπουμε η νόμιμη διαδικασία 

διαβούλευσης.



Κάτι ακόμη και κλείνω μ’ αυτό. Ζήτησα επίσης από το Υπουργείο να συγκροτηθεί μια ομάδα 

ακαδημαϊκών αμέμπτου επιστημονικού κύρους και υψηλής ακαδημαϊκής αναγνώρισης, η οποία θα είναι 

στο πλευρό της πολιτείας, στο πλευρό της κοινωνίας της Χίου σε κάθε βήμα της διαδικασίας, να 

συμβουλεύουν, να αναλύουν επιστημονικά, να ελέγχουν και να παρακολουθούν.

Κλείνοντας, θα ήθελα να θέσω το εξής ερώτημα στο Σώμα. Είναι σημαντικό, κύριε Πρόεδρε, να το 

ακούσουμε. 

Γιατί θέλουμε αντιμόνιο; Θέλουμε αντιμόνιο γιατί είναι ένα σπάνιο, κρίσιμο και πολύτιμο ορυκτό και το 

εθνικό συμφέρον επιβάλλει να εκμεταλλευτούμε τους εθνικούς μας πόρους για το καλό της πατρίδας, για 

το καλό της εθνικής οικονομίας. Οι τιμές του αντιμονίου έχουν αυξηθεί κατά 300% μέσα στο 2024. Έχει-

δεν έχει σημασία, πρέπει να λάβουμε υπόψη και αυτόν τον παράγοντα και να ασκήσουμε το πατριωτικό 

μας καθήκον, να αξιοποιήσουμε τους εθνικούς μας πόρους πάντα με σεβασμό προς την τοπική κοινωνία, 

αναδεικνύοντας τα οφέλη στην τοπική οικονομία».

           

         Η Υφυπουργός 

                                 Αλεξάνδρα Σδούκου

Επισυνάπτονται: Τα αναφερόμενα έγγραφα
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